



تعميم رقم ( 14 ) Circular No (

Date: 25/03/2020

التاريخ: 2020/03/25

To:

الى:

healthcare service providers

السادة/مقدمي خدمات العلاج الطبي

health insurance Companies

(licensed by DoH to operate in the field of health insurance)

السادة/ شركات الضمان الصحي

(المرخص لهم من قبل دائرة الصحة للعمل في مجال الضمان الصحي)

Third Party Administrators "TPA"

(licensed by DoH to operate in the field of health insurance)

السادة/ شركات إدارة مطالبات الضمان الصحي

(المرخص لهم من قبل دائرة الصحة للعمل في مجال الضمان الصحي)

**Subject:** Speed up licensing healthcare facilities

**الموضوع:** تسريع إجراءات ترخيص المنشآت الصحية

Greetings,

تحية طيبة وبعد ...

We would like to extend you our greeting and gratitude to your invaluable efforts in managing the spread of Covid – 19 virus.

بدايةً، يسرنا أن نتقدم لكم بخالص التحية والتقدير لجهودكم الجبارة والقيمة المبذولة في التعامل مع الوضع الحالي بالحد من انتشار فيروس كورونا متمنين لكم النجاح والسلامة للجميع وبناء على الوضع الحالي، يرجى التكرم بالعلم بأنه سيتم تطبيق التالي:

According to the current situation, kindly please note that the followings will be applied:

- 1- All health facilities applications procedures related to the status will be accelerated and completed in a short period.
- 2- 90 % inspection will be skipped temporarily from some units and services as per DOH decision. Therefore, the facility is required to submit undertaking letter stated their commitment to comply with DOH standards and regulations. However, The Facility should expect 90% inspection for these units and services to happen whenever DOH advises after passing the current critical situation.
- 3- Exchange temporarily Audit inspection for applications with self-

- 1- تسريع إجراءات جميع معاملات المنشآت الصحية ذات صلة بالوضع الحالي وذلك بإنجازها في مدة زمنية قصيرة
- 2- تخطي التفتيش 90% مؤقتاً عن بعض الوحدات والخدمات وذلك حسب ما تقرره الدائرة مع ضرورة تعهد المنشأة الصحية بالالتزام بنظم ومعايير الدائرة، مع الأخذ بعين الاعتبار بوجوب استعداد المنشأة لتفتيش 90% على الخدمات والوحدات المعفية بعد انقضاء فيروس كورونا متى ما ارتأت الدائرة ذلك .
- 3- استبدال التدقيق الصحي النهائي للمعاملات مؤقتاً بالتقييم الذاتي في

● PUBLIC / عام



evaluation in certain cases as per DOH Decisions. Therefore, the facility is required to submit undertaking letter stated their commitment to comply with DOH standards and regulations. The Facility should expect Audit inspection whenever DOH advises

4- Cooperate and share ambulance vehicles and Medicine Transportation unit among all healthcare facilities.

This Circular will remain valid for 3 months , any changes will be notified.

We hope that all will adhere to the above, for the best interest of work.

Thanking you in advance for your cooperation for the common good of our society.

**"This circular is designed for regulatory procedures and should not be used as content for media publication**

بعض الحالات وبحسب ما تقرره الدائرة مع ضرورة تعهد المنشأة الصحية بالالتزام بنظم ومعايير الدائرة وسيتم التدقيق في وقت لاحق بحسب ما تراه الدائرة

4- التعاون و المشاركة في استخدام مركبات الاسعاف وسيارات نقل الادوية بين جميع المنشآت الصحية.

هذا التعميم سارياً لمدة 3 أشهر ، وفي حال حدوث أي تغيير سيتم اخطاركم بذلك.

أملين من الجميع الالتزام بما ورد أعلاه. لما فيه مصلحة العمل.

شاكرين لكم حسن تعاونكم معنا ...

**"هذا التعميم للإجراءات التنظيمية وغير مخصص كمحتوى للنشر الإعلامي".**

د. جمال محمد الكعبي  
وكيل دائرة الصحة بالإنابة

